
 

 

 

 
 
 
 

Jaarverslag januari 2023 - januari 2024  
 
Algemeen   
 
Het lijkt zo kort geleden, maar opnieuw maken we een jaarverslag. Het is immers alweer 
bijna een jaar geleden dat we in Erp onze bestuursverplichtingen hebben verantwoord. En 
natuurlijk dat de leden ons met nieuwe ideeën en suggesties het nieuwe jaar in hebben 
gestuurd. En helemaal mooi: Annemieke Jongenelen trad toe tot ons bestuur waardoor we 
weer op volle sterkte waren. 
Het nieuwe jaar begon op de Algemene Ledenvergadering bovendien meteen goed met 
een mooie presentatie van Mariëtte Aernoudts…..De jaren vliegen voorbij. Ondanks het 
toetreden van nieuwe leden moeten we constateren dat we allemaal, óók gemiddeld toch 
weer een jaar ouder zijn geworden. Diverse inspanningen leiden er niet toe om de jongste 
garde bij de fotografie te betrekken. Maar afijn, dat staat óns plezier in de fotografie niet in 
de weg. 
 
 
Activiteiten   
Ter herinnering nog maar eens even onze doelstelling 
“ De Afdeling heeft tot doel het ondersteunen van de doelstellingen van de Fotobond en  
daarmee: het bevorderen van de fotografie; het bevorderen van de technische en 
esthetische vorming van fotografen; het voorstaan van de belangen van fotografen” 

 
De afdeling probeert dit doel te bereiken onder meer door:  

• het oprichten en bijstaan van verenigingen van fotografen;  
• het bevorderen en steunen van de samenwerking tussen leden van fotografen;  
• het organiseren van studiedagen, cursussen, wedstrijden en tentoonstellingen;  
• het steunen van, door leden en onszelf te organiseren wedstrijden, lezingen, 

tentoonstellingen en cursussen;  
• het verzorgen van publicaties;  
• het aangaan en onderhouden van relaties met buitenlandse en/of internationale 

organisaties van of voor fotografen en overeenkomstige organisaties op soortgelijke 
of aanverwante gebieden;  

• het stimuleren van fotografie door jongeren;  
 
 
En wat kwam ervan terecht afgelopen jaar? 
 
 Fotowedstrijden trokken de aandacht van redelijke veel deelnemers: 

1. Foto Regionaal; Deze belangrijke wedstrijd op regionaal niveau, waarbij het 
thema een serie van 5 foto’s is,  trok 27 deelnemers. Op 26 april vond de 
bespreking en jurering plaats. Maar liefst 15 finalisten werden op basis van 
hun serie uitgenodigd om deel te nemen aan Foto Nationaal. Uiteindelijk 



 

 

werden in onze regio Sandra Kuipers, Ank Zonneveld en Noud Duis 
respectievelijk 1e, 2e en 3e….… 

2. Aan de Brabant-Oost-Award hebben 92 fotografen deelgenomen. Op 29 
maart woonden ruim 80 leden de bespreking bij. De wedstrijd werd gewonnen 
door Greetje van Son, lid van Fotogroep Waalre. 

3. De Arca-wedstrijd, waaraan zowel deelnemers uit Brabant-West als Brabant-
Oost mogen deelnemen, trok uit ons rayon 40 deelnemers. Winnaars van de 
prijzen waren Ton Wolswijk, Bert Zantingh en Piet Kuijten. 

 
Mentoraten en Cursussen  
Er was veel animo voor de diverse mentoraten en cursussen. Helaas kon niet 
iedereen meedoen omdat de zaalcapaciteit, of de aard van het mentoraat daartoe 
niet geschikt was. Populaire mentoraten hebben een wachtlijst en zullen zo 
mogelijk herhaald worden. De volgende mentoraten hebben in 2023 
plaatsgevonden, al dan niet als uitloper van 2022 of gestart als nieuw mentoraat: 

1. Cursus jureren door Jan Nabuurs; deze was al gestart in 2022 maar liep nog 
door in 2023 

2. Cursus Fotobespreken door Wim Jenniskens. Deze cursus is gestart in 2022 
en afgerond in maart; de cursus trok 16 deelnemers. 

3. Basismentoraat fotografie door Jan Nabuurs. Dit mentoraat startte op 15 
februari. Van de 35 aanmeldingen hebben alle fotografen deel kunnen nemen 
aan dit mentoraat. 

4. In mei werd het mentoraat van Peter van Tuijl afgesloten met een grote 
opkomst bij de eindpresentatie. 

5. Het geplande mentoraat “beeldstijl” van Peter van Tuijl is vervangen door een 
avond over documentaire series en twee daaropvolgende mentoraten 
documentaire fotografie; aan deze mentoraten nemen maar liefst 20 
fotografen deel. 

 
Lezingen 

Ook veel deelnemers trokken lezingen: 
1. Op 10 mei verzorgde Peter van Tuijl een lezing over documentaire fotografie 

voor maar liefst ongeveer 100 aanwezigen  
2. Voor de lezing van Frans Artz en Ella Wozniak over smartphone-fotografie op 

13 september in Waalre hebben 130 liefhebbers ingeschreven. Uiteindelijk 
was het aantal feitelijke bezoekers iets lager. Omdat de inhoudelijke 
behandeling van de smartphone-apps niet helemaal uit de verf kwam, heeft 
Fotogroep Waalre op 9 december een aanvullende toelichting gegeven. 

3. Marcel Batista verzorgde op 10 oktober voor ruim 50 mensen een boeiende 
presentatie over audio-visuele fotografie in Erp. 

4. Op 12 oktober verzorgde Diana Bokje een toelichting op de 
BondsFotoWedstrijd in Eerde. Ook gaf zij tips voor de selectie voor de 
volgende wedstrijden. 

5. Ook de lezing van Toon van Hoof over Martin Parr trok 48 liefhebbers naar 
Veldhoven. Fotogroep Bellus Imago nodigde deze spreker uit na een boeiende 
presentatie op het fotofestival in Overpelt. 

6. Lezing van Maarten van der Voorde “moderne tijdreiziger”, georganiseerd door 
FC Kiekus in Wanroij; deze lezing op 27 december trok 56 toehoorders. 

 
   



 

 

Een aantal lezingen werd georganiseerd door fotoclubs in onze regio. Dát is 
uitdrukkelijk ook de bedoeling: met (financiële) hulp van ons kunnen clubs lezingen 
organiseren voor de hele regio. We hopen dat ook in 2023 clubs ons weten te vinden 
als ze ondersteuning nodig hebben bij het organiseren van een boeiende lezing 
waarbij ook niet clubleden uit de afdeling welkom zijn.  

 
Bestuur   
Om de activiteiten, ontwikkelingen en kosten in de hand te houden heeft het  
 bestuur 6 keer regulier overleg gehad, waarbij één keer de voorzitter van de 
Fotobond Cora Sens aanwezig was. Daarnaast is er op onderwerpniveau veel bilateraal 
overleg geweest tussen verschillende bestuursleden. 
Lia Hurkens verzorgt elke maand onze nieuwsbrief. We zien tot onze tevredenheid dat 
clubs de nieuwsbrief inmiddels goed weten te vinden voor de aankondiging van hun 
exposities en lezingen. De nieuwbrief wordt ook goed gelezen. En is zo een waardevolle 
bijdrage in de communicatie over al het mooie fotowerk dat er in de regio wordt gemaakt.  
Als bestuursleden proberen we regelmatig exposities, die door de clubs georganiseerd 
worden, te bezoeken.   
 
Aangesloten leden   
Als afdeling voeren we niet zelf een leden administratie, dat gebeurt centraal. Wij krijgen 
regelmatig een overzicht. Belangrijk omdat onze financiële bijdrage vanuit de landelijke 
fotobond bepaald wordt door het aantal leden in de afdeling op 1 februari van het jaar. Na 
de daling van het aantal leden in Coronatijd neemt het aantal aangesloten leden in 2023 
weer toe: 
 
Jaar   Clubleden  persoonlijke leden  Totaal 
2021   599   69    737 
2022   563   76    639 
2023   578   101    679 
 
Voorbereiding 2024   
Inmiddels is 2024 alweer ruim onderweg. Gelet op de toename van het aantal aangesloten 
leden én de ontwikkelingen in de Fotobond gaan wij vol vertrouwen en met gezonde 
energie door. Wij hopen dat we samen met onze leden én met onze buurrayons Brabant-
west en Limburg weer een uitdagend en creatief fotojaar zullen hebben. 

1 maart 2024  
Het Bestuur 


